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80 fillér 

Ülést tartott 
a Csongrád megyei tanács 

termelési szerkezetet meg 
kell változtatni, 200 hektárt 
pedig a termelésből ki kell 
vonni. 

A vízrendezési munkák 
eddigi tapasztalatai szerint 

Vízrendezési feladatok 

Csongrád megye tanácsa tegnap, csütörtökön Szegeden, kezetét módosítják. Így a 
dr. Perjési László tanácselnök vezetésével ülésezett. A tes- méiyenfekvő területeken be-
tület munkájában részt vett dr. Németh Lajos, az MSZMP vezethetik a halgazdálkodást, 
Csongrád megyei bizottságának titkára, dr. Petri Gábor, az megindíthatják a rizsterme-
Elnöki Tanács tagja, országgyűlési kénviselő, Péteri István, lést. A felmérések szerint az 
a Központi Népi Ellenőrzési Bizottság alelnöke. Soltész állandóan veszélyeztetett te-
József, az Országos Vízügyi Hivatal osztályvezetője, Kardos rület nagysága Csongrád me-
Imre, az ATIVIZIG igazgatóhelyettese. Ott voltak a ta- gyében 2 ezer hektár. S itt a 
nácskozáson a megye országgyűlési képviselői, a városok, 
'árások állami és társadalmi szervezeteinek vezetői, meg-
hívott vállalati igazgatók. 

A testület megvitatta és elfogadta a vb két tanácsülés 
közötti tevékenységéről. Csongrád megye vízrendezési prog-
ramiáról, a megyei NEB elmúlt négyévi munkájáról szóló 
beszámolót. A tanács meghatározta az 1978-as munkatervét, , 
valamint a jövő évi költségvetést és a fejlesztési tervet. Ve- megállapítható, hogy a me-
eül előterjesztésekre, interpellációkra került sor. gye tervezői es kivitelezői 

kapacitása több szempontbol 
nem megfelelő. A térség víz-
rendezési munkálatainak na-

, _ , _ > , • « . , , , , , , , gyobb részét vízgazdálkodási 
A megye vízrendezési fej- ku cskérdés, hogy valameny- t á r s u l a t o k végzik, de kapaci-

lesztési koncepcióját dr. Per- nyi közreműködő; a taná- t á s u k n e m elegendő. Ezért 
>esi László eloterjeszteseben csok, vízügyi szervek, válla- m d o k o i t a társulatok erósi-
vitatta meg a testűiét. A latok, téeszek egységesen t é s e A vízrendezésnél igen 
megyei tanacselnők az írásos fogják fel és kezeljék a bel- j elentős a társadalmi segít-
beszamolohoz szóbeli kiege- és külterületi vízrendezést, a sdE, A KISZ védnökséget 
szítést is fűzött. , vízügyi, valamint az agronór :váUalt a program végrehaj-

Koztudott, hogy az ország miai beavatkozásokat. Egyéb- t a s a é r d e kében ; Szegeden és 
legmélyebben fekvő területe ként a program az üzemen Makón a nyári építőtáborok 
Csongrád megye. Az itt élők belüli vízrendezéssel együt- f i a t a l 1 a i t ö b b m i n t egymillió 
hosszú idok ota kiizdenek a tesen javasolja közel 400 forint értékű társadalmi 
vízzel, ugyanis a gyakori ta- ezer hektáron a komplex munkát végeztek 
lajviz, a bel- és árvíz jelen- meliorációt. 
tős károkat okoz. Különösen A mezőgazdasági termelés A vízrendezési program 
ebben az évtizedben lehetett és a vízrendezés között szo- végrehajtása országos jelen-
érezni népgazdasági kihatá- ros kapcsolat van. Elég nagy tőségű. A testület határozá-
sát. A kár 1975-ben megkö- az olyan mezőgazdasági te- taiban hívta fel a figyelmet 
zelítette a 800 mill ió forin- rület, amely mélyebb fekvé- a célkitűzések teljesítésére és 
tot Az elmúlt hat év alatt se miatt nehezen vagy egy- a belvízvédelmi biztonság 
közel 1,5 milliárd forint volt általán nem vízteleníthető. A mielőbbi megteremtésére. A 
a mezőgazdasági termelés- megoldást az jelenti, ha az tanács felkéri a népfrontot, a 
veszteség. üzemek nem a vízrendezés szakszervezetet, a szocialista 

Természetesen a vízrende- mindenáron való keresztülvi- brigádokat, hogy sokoldalúan 
aés nem tavaly kezdődött. Az telét szorgalmazzák, hanem támogassák á vízrendezési 
elmúlt évtizedekben közel adott, esetben — s ezt min- munkákat, hisz ez végül is 
négyezer kilométer hosszú dig körültekintően meg kell Csongrád megyében össztár-
csatarna épült. Az erőfeszí- vizsgálni — a termelés szer- sadalmi ügy. 
tések ellenére a belvízelveze-
tést szolgáló csatornahálózat 
kiépítése csak a megye terü-
letének negyedrészén felel 
meg a korszerű követelmé-
nyeknek. A negyedik ötéves 

mekben nagymértékű, me-
liorációs és vízrendezési mun-
kák kezdődtek eL Sajnos a 

vizrendezési 
amelyet az ATIVIZIG az il 
letékes társadalmi, állami 

Első a lakásépítés 
A megyei tanács a jövő tanácsoknak jövőre is keres-

évi költségvetési és fejleszté- niük kell a koordináció újabb 
. . „ _ - , , . .. si alap összegét 4,2 mill iárd lehetőségeit és kedvező fel-

J ^ l l ^ . J t É t f * 1 f ! " forintban irányozta elő. A tételeit. A korábbiaknál is 
költségvetési és a fejlesztési nagyobb jelentőségű a társa-
terv az ötödik ötéves terv dalmi munka felhasználása, 

, , . . . . , . . . . 1978-as üteme alapján szü- a társadalmi erők mozgósítá-
kárelhántás mind ez. ideig lo- , e t e t t Jövőre elsősor- sa. 
kális jellegű volt, nélkülözte b a n a f o l y a m a t b a n I e v ó b e _ I g e n f o n tos, hogy a helyi 
az osszehangoltsagot. De most r u h á z á s o k befejezésére kell tanácsok a lehetőségeikhez 
mar a megye rendelkezik egy t ö r e k e d n i . A célcsoportos la- mérten tervezzék a gazdái-
olyan tervvel amely lehető- k á s a l a k a s h o z k a p Csolódó kodási tartalékot is. A költ-
ve teszi a vizrendezest. A b e ruházások, a közmű, a ségvetési előirányzatnál első-

gyermek- és ifjúsági intéz- sorban az a cél, hogy javul-
mények fejlesztése továbbra jon a tanyai települések el-

srervok es az OVH támnaa i s e l s ö b b s é g e t k apnak . A he- látottsága, az alapfokú egész-
szerveK es az u v h tamoga- l y i tanácsoknál nem szere- ségügyi és oktatási intézmé-
tasavai Keszitett — 10 éves p e l b e t 0 i y a n fejlesztés, amely nyek színvonala, valamint a 
periódust fogat . . . . . a tanács részére megáliapí- szociális segélyezettek élet-

a S S 2 S S beruházási színvonalat 
legfontosabb természeti, tár- meghaladja, s amelyre a a a f ^ a ^ f f ő fetódata hogy 
S a t a l m l * g a z d a s á g i . ad°ttsá- költségvetési pénzforrások a l a k o s s 4g életkörülményei 
fe°lenteí helyretétV'Tekijelö- n e m fedezetet. A tovább javuljanak, 
li a távlati fejlesztés főbb 
irányait, meghatározza a 
megvalósítás gazdasági, mű-
szaki feltételeit és a várha- A vízrendezési fejlesztési szólásában. Kiemelte az agi-
tó költségeket. A program koncepció vitájában Balogh táció szerepét A fiatalokkal 
alapelve, hogy a vízrendezés- László (Csongrád) tolmácsol- meg kellett értetni, milyen 
hez kapcsolódó más szem- t a a műszaki kommunális bi- gondról, milyen nagy fel-
pontok és feladatok is érvé- z°ttság álláspontját, az elő- adatról van szó, mihez ké-
nyesüljenek, mint a vízhasz- terjesztést elfogadóira java- rik közreműködésüket. Sze 
nosítás, környezetvédelem és solta és képet adott Csöng- rinte a tanácstagoknak is 
a környezetformálás követel- >"ád város belvízvédelmi feladata az. hogy erről be-
ményei. A koncepció kitér- helyzetéről. Sajnos a város- széljenek választóik körében, 
jed az állami főmövekre, lakók esős idők alkalmával Mint mondotta: nemcsak az 
(belv-'ze'vezető főcsatornákra', sok bajjal küszködnek, építőtáborban, hanem egyéb 
belvízátemelő szivattyútele- ugyanis a mélyebben fekvő akciókkal is segítik a belvtz-
pekre) egyéb állami belvízi területek víz alá kerülnek. védekezést szolgáló csatornák 
létesítményekre, az üzemközi Dr. Vígh Jánosné (szegedi építését és karbantartását — 
művekre (társulati csatornák járás) bírálta azokat a ter- például kis községekben is. 
stb.) —, hogy csak a legfon- veket, melyek alapján a me- Soltész József, (az OVH 
tosabb területeket említsük, zőgazdasági üzemekben a osztályvezetője) azt hangsu-
A nagyszabású program szo- meliorációt végzik. Ugyanis lyozta: az üzemi és tanácsi 
ros együttműködést, opera- ezek — többnyire — figyel- műveket egyaránt meg kell 
tív intézkedések sorát igény- men kívül hagyják a komplex építeni. A terv — helyen-
jj tervet. A hibák kijavításához ként — csak a káros vizek 

Jelenleg hiányzik az a tel- a vízrendezési koordinációs elvezetését tűzi célul. A csa-
jes összeg, amely a program bizottság segítségét kérte. padékkal való gazdálkodás 
Végrehajtásához szükséges. A Bódi György tanácstag, a érdekében a melioráció igen 
pénzügyi fedezet megterem- KISZ megyei bizottságának fontos részét alkotja a mun-
tése is folvamatos. közös erő- első titkára a belvízrendszer kálatoknak. Ez ebben a me-
feszitést igénvei minden ér- fölött vállalt védnökségi fel- gyében valóban kiemelt fel-
dekelt szervtőL Az egyik adatokkal foglalkozott hozzá- adat Szólt a vizgazdálkodá-

Vélemények, javaslatok 

si társulatok feladatáról, a 
megépült csatornarendszerek 
rendszeres karbantartásának 
fontosságáról és elismerte a 
KISZ-fiatalok áldozatkész 
munkáját. 

Dr. Dobóczky Károlyné 
.(Szeged) az SZMT és a ta-
nács együttműködési megál-
lapodására utalva mondotta, 
hogy a lakosság körében tu-
datosítani szükséges e nagy 
feladatot. Figyelembe kell 
venni a településfejlesztési 
verseny értékelésénél, hogy 
az egyes települések lakossá-
ga mit tesz ennek érdeké-
ben. 

Dr. Krajkó Gyula egyete-
mi tanár, a megyei tanács 
terv- és gazdasági bizottsá-
gának tagja arra a körül-
ményre figyelmeztetett, hogy 
a szántóterület országosan 
csökken. Épp ezért minden 
hektár területért, annak 
megmentéséért kell küzdeni. 
Szólt arról is, hogy a belvíz-
rendezést átgondoltan és ha-
tékonyan szükséges elvégez-
ni. 

Binecz Sándor (makói já-
rás) a csatornarendszerek és 
a hozzá csatlakozó művek 
megépítésének tervezett üte-
mét reálisnak tartja. A ma-
kói járásban gazdálkodó 
téeszek termelési biztonsága 
elkészültükkel nagymérték-
ben fog javulni. A földeáki 
és a maroslelei közös gazda-
ságokban már érzékelhetők 
az eredmények. A társadalmi 
munkára a továbbiakban is 
szükség van. 

Gulyás Antal, (a megyei ta-
nács vb építési, közlekedési 
és vízügyi osztályvezetője) a 
belvízrendezéssel kapcsolat-
ban a szervezési és az 
együttműködési feladatokról 
beszélt. Szükséges a munkák 
egybehangolása, az erők és 
a közreműködők mozgósítá-
sa. Fölhívta a figyelmet ar-
ra, hogy a védekezés a kö-
vetkező esztendőkben is na-
gyon lényeges teendő. 

Szabó Ferenc (Hódmezővá-
sárhely) véleményével meg-
erősítette azt az elhatáro-
zást, hogy a- belvíz elleni vé-
dekezés olyan esztendőkben 
is változatlanul fontos, ami-
kor az átlagosnál szárazabb 
időjárás köszönt be. Javas-
latként elmondotta: vegyék 
igénybe a fiatalok közremű-
ködését — például Vásárhe-
lyen — ahol építőtábort e 
célból nem szerveztek. A 
helybeliek szívesen vállal-
koznának erre. 

A vitát a megyei tanács 
elnöke foglalta össze. 

A költségvetési és a fej-
lesztési alap előirányzatának 
tárgyalásánál Diószegi János 
(szentesi járás) pozitívan 
ítélte meg, hogy az idén a 
tanácsi gazdálkodásban csök-
kent a pénzmaradvány. Dr. 
Szucsán Sándor (szentesi já-
rás) felvetette, hogy a szo-
ciális otthonok létesítése sok-
ba kerül, a tanácsok pénz-
ügyi lehetőségei viszont kor-
látozottak, ezért elsősorban 
az öregek napközi otthonait 
bővítsék. Nagy Sándor (sze-
gedi járás) a takarékos gaz-
dálkodásra hívta fel a fi-
gyelmet. 

A felvetésekre Korács Im-
re, a tanácselnök általános 
helyettese válaszolt. A me-
gyei NEB munkájának érté-
kelésénél Martonosi András-
né (Hódmezővásárhely), a 
NEB-ellenőrzések tanulsá-
gait elemezte. Péteri István, 
a KNEB elnökhelyettese a 
népi ellenőrzés előtt álló idő-
szerű feladatokról beszélt 

Kádár János fogadta 
az USA nagykövetét 
Kádár János, a Magyar Szocialista Munkáspárt Kőz^ 

oonti Bizottságának első titkára csütörtökön fogadta Philip 
M. Kaisert. az Amerikai Egyesült Államok rendkívüli és 
meghatalmazott nagykövetét. A látogatást . a nagykövet 
kérte. , /. : i 

A vajdasági 
pártküldöttség 

A Csongrád megyei ,és a vezetét a szomszédi együtt-
vajdasági vezetők megbeszé- működés fejlesztésére. 
léseivel folytatódott tegnap A megbeszélésen részt vett 
a jugoszláv pártküldöttség a megyei pártbizottság két 
látogatása Szegeden és Szen- titkára is: dr. Koncz János 
tesen. A Zsivan Marelj ve- és Szabó' Sándor, aki a nap 
zette delegáció, amely a Vaj- további részében a jugo-
dasági Kommunista Szövet- szláv vendégek kísérője volt. 
ség tartományi bizottságát A megbeszélés után a párt-
képviseli, tegnap reggel a küldöttség a szegedi városi 
megyei pártbizottságdt keres- pártbizottságra , látogatott, 
te fel, ahol dr. Komócsin Mi- ahol Török József első titkár 
hály, a pártbizottság első tit- adott tájékoztatót a megye-' 
kára tájékoztatta a vendége- székhely gazdasági, politikai 
ket megyénkről. Ismertette a és társadalmi helyzetéről, 
megye ipari, mezőgazdasági, Ugyancsak lényeges pontja 
tudományos és kulturális éle- volt az eszmecserének Sze-
tét, az ötödik ötéves terv tel- ged és a vajdasági terület 
jesítésében elért eredménye- kapcsolata. Több fontos kér-
ket. Beszámolt városaink, désben, konkrét javaslatot 
községeink helyzetéről, fej- említett olyan területeket 
tődéséről, a lakosság élet- érintve, mint például a ke 
körülményeiről és a párt- reskedelem, az áruválasztélt 
életről. bővítése, meghatározott épi-

Jeleptős helyet kapott a tőipari munka és egyéb, ahol 
tájékoztatóban Csongrád me- lehetőség van a nagyobb ará-
gye és Vajdaság kapcsolata, nyű együttműködésre, 
együttműködése. Nem utolsó- Ebéd után a megyei tanács 
sorban az a gondolát, hogy székházát keresték fel jugo-
ezt az együttműködést fej- szláv vendégeink. A tanács 
lesszülc tovább kölcsönöz Vezetői, vezető munkatársai 
igyekezettél. A megyei párt- körében dr. Perjési László 
bizottság éjső titkára tájé- megyei tanácselnök köszön-
koztatta a vajdasági párt- tötte őket és ismertette ve-
vezetőket a megyei pártbi- lük a megye életét, elsősor-
zottság azon álláspontjáról, ban a helyi tanácsok tevé-
hogy számos területen van kenységét. A delegáció tag-
lehetőség kapcsolataink erő- jai elismerésüket fejezték kl 
sítésére, Szélesítésére. az ismertetett eredményeken. 

Ugyanezel a kérdéssel a Ezután a vajdasági párt-
vajdasági pártvezetés is fog- küldöttség ellátogatott Szen-
lalkozik. Erről szólt többek tesre és Derekegyházára, 
között Zsivan Marelj, a kül- a h o i termelőüzemeket tekin-
dottseg vezetője és atnyúj-
totta dr. Komócsin Mihály- t e u e K m e g ' 
nak a vajdasági pártvezetés A jugoszláv vendégek lá-
írásban megfogalmazott ter- togatása ma folytatódik. 

Elkészült a magasház 

Az újszegedi tnagasház műszaki átadásának befejeztével 
most már a hiánypó lási munkák következnek. A DÉLÉP 
Vállalat kivitelczés"b~n készült t mony ház csaknem hatvan 
méter magas és száztizenhét családnak nyújt majd ottbont 

• 


